
Budget 2012 

Repliek namens de deputatie op de toespraken van de fractieleiders 

 

De voorzitter van de provincieraad hield gisteren nauwlettend de timing van de verschillende sprekers in het oog, waarbij de 

toespraak die ik namens de deputatie tot deze vergadering mocht richten, als beste geklasseerd werd van de voorbije jaren, 

(minstens wat betreft de duur). 

Een constante in de teneur van alle toespraken is het feit dat ook het budget 2012 een budgettair mooi plaatje laat zien. Er 

zijn voldoende reserves opgebouwd, die o.m. de zware investering in het nieuwe provinciehuis budgettair verteerbaar 

maken. Niemand betwist dat de huidige cijfers onze opvolgers zullen toelaten om met een meer dan propere budgettaire lei 

te starten. Over de mate waarin rekeningcijfers mogen afwijken van budgetten kan gediscussieerd worden, maar persoonlijk 

vind ik het comfortabeler om een meevallende rekening te hebben. 

  

Ik sluit mij aan bij de conclusie van fractieleider Liebaut dat er in ons land niet veel besturen meer zijn die met zulke 

gunstige budgetcijfers kunnen uitpakken. 

 

De toespraak van fractieleider Joris was dan wel gelardeerd met historische verwijzingen naar de pest en hoe de Milanezen 

zich daar tegen wapenden, ik heb vooral het verwijt onthouden dat de deputatie in de greep wordt gehouden door de god 

Mammon. Wie het budget met een kritische bril bekijkt, weet dat dit verwijt pertinent onwaar is. In quasi alle 

beleidsdomeinen zet de provincie in op vlakken waar andere bestuursniveaus lacunes laten. Onze recreatiedomeinen, 

onderwijs, cultuur, welzijn, sociale economie, … steeds is het beleid er expliciet op gericht om iedere Oost-Vlaming kansen 

te geven. Langs de andere kant betwist hij onze cijfers niet. En over het resultaat hoor ik geen fundamentelele kritiek. 

Fractieleider Fiers breekt, als ik het goed begrepen heb, een lans voor deficit spending.Oude wijn in nieuwe zakken,; ik 

verwijs naar wat daar over gezegd werd de voorbije jaren. Ik herhaal dat  naast het feit dat dit voor provinciale en lokale 

besturen onmogelijk is (het budgettair evenwicht is wettelijk verplicht),  het mijn overtuiging is , landdat het voor gelijk welke 

overheid aartsmoeilijk is om na een succesvolle deficit spending in moeilijke tijden, de buikriem aan te spannen in een fase 

van hoogconjunctuur. Wat de publieke financiën betreft gaan we liever te rade bij professor Moesen : niet blind snoeien, 

maar besparen door de uitgavenstijgingen te beperken tot de inflatie. 

Bovendien wil ik met de fractieleider gerust het investeringsprogramma van de voorbije vijf jaar doornemen en met hem 

vaststellen dat er ondanks de budgettaire orthodoxie toch heelwat investeringen gerealiseerd zijn; ook op het vlak van 

duurzaamheid, beheersing van wateroverlastouw en natuur enz. Zo wil de Provincie in 2012 reeds 10% van de verbruikte 



stroom zelf opwekken, wat m.i. een prestatie is om gezien mag worden. Het beleid van deze provincie afdoen als kleine 

brokjes zonder visie strookt niet met de mening van onze stakeholders die dagdagelijks ondervinden dat het 

provincialebeleid wel het verschil kan maken.Ik noteer dat inzetten op Oost-Vlaanderen als logistieke regio een historische 

vergissing is, en ben benieuwd naar Uw Gents programma over de haven. 

 

Toch blijft de deputatie niet blind voor de noodzaak om naar de toekomst toe nog duidelijker te focussen en scherpe 

beleidskeuzes te maken. Fractieleidster Van der Haeghen stelt terecht dat de interne staatshervorming hiervoor een 

katalysator kan zijn, maar zeker ook in het kader van de nieuwe beleids- en beheerscyclus zullen scherpere keuzes 

bijdragen aan een nog herkenbaarder provinciaal beleid, met duidelijke socialen en duurzame accenten. Bij de opmaak van 

het strategisch meerjarenplan 2014-2019 zal hieraan de nodige aandacht moeten besteed worden. 

Fractieleider Beke betreurt met de deputatie het feit dat de interne staatshervorming dreigt uit te draaien op een gemiste 

kans, met de mogelijke creatie van een vierde bestuurslaag, de bovengemeentelijke instelling. Ik volg hem daarin en 

herhaal nogmaals mijn pleidooi om de belangrijke en maatschappelijk relevante rol van de provincies niet blind terug te 

schroeven.  

Fractieleider Liebaut stelt terecht de vraag naar welke dwingende redenen er zouden kunnen zijn om de inzet van de 

provincies in sectoren als cultuur of welzijn af te remmen, en meer nog,wie de leeggekomen beleidsruimte wel zal invullen. 

Hij heeft naar goede gewoonte onze cijfers grondig doorgenomen en stelt terecht dat velen jaloers zouden zijn van onze 

cijfers en resultaten. Hij stelt meteen ook de vraag naar vorming en begeleidng van onze provinciale vertegenwoordigers in 

allerleid raden en verenigingen waar ze de provincie vertegenwoordigen. Daar waren in het verleden reeds initiatieven rond, 

weliswaar met matig succes. Het blijft een belangrijk aandachtspunt. 

Het verder uitrollen van onze regiomarketingcampagne in 2012, evenals de communicatiestrategie rond de 

provincieraadsverkiezingen moet de provincie Oost-Vlaanderen en alles waar ze voor staat met haar troeven in beeld 

brengen. In een maatschappij waar perceptie vaak belangrijker is dan de realiteit, kan het belang van onze communicatie 

niet onderschat worden. In deze optiek bieden de budgetbesprekingen ook een uitgelezen kans om het volledige provinciale 

beleid in een positieve sfeer te bespreken en een duidelijk signaal te geven dat de rol van het provinciale niveau in geen 

geval uitgespeeld is.De deputatie is er van overtuigd dat de budgetbespreking 2011 –budget 2012- meteen ook een 

uithangbord is van wat de provinciale democratie betekent. 

Conclusie: de cijfers worden helemaal niet betwist .Integendeel. De oppositie probeert er handig omheen te fietsen. De ene 

met een verhaal uit de middeleeuwen, de andere met een Oeso-studie en een verhaal over “deficit-spending”. 



De fractieleiders uit de meerderheid hebben de cijfers concreet bekeken en suggereerden accenten voor de komende jaren. 

Ze zijn fier op de gevoerde politiek en terecht! 

Namens de depuatie blijf ik met vertrouwen de goedkeuring vragen over ons budet 2012. 

 

Gent, 16 november 2011 

Alexander (Sander) Vercamer 

Eerste gedeputeerde Provincie Oost-Vlaanderen 


